
Zápis z jednání Školské rady Základní školy, Jičín, Železnická 460 ze dne 8. 3. 2021 

 

Přítomní 

Za zřizovatele: Mgr. Petr Hamáček, Ing. Miroslav Kazda, Ing. Hana Makovičková 

Zvoleni za rodiče: doc. Mgr. Tomáš Kozel Ph.D., Mgr.  Jan Fink 

Zvoleni za učitele: Mgr. Daniela Havelková, Mgr. Jana Dobiášovská, Mgr. Libor Švandrlík 

Ředitelka školy: Mgr. Blanka Kalátová Lisá 

Hosté: Výchovná poradkyně a koordinátorka ŠVP Mgr. Pavlína Havelková 

Omluveni: Mgr. Radka Koláčná 

 

Průběh jednání: 

1. Zahájení - Doc. Tomáš Kozel zahájil jednání Školské rady a přivítal přítomné na druhém zasedání 
školské rady 

2. Návrh programu jednání je bez připomínek 
3. Projednání dodatku k ŠVP ZV č. 1 

Mgr. Pavlína Havelková představila jako výchovná poradkyně a koordinátor ŠVP nový dodatek. Tímto 
dodatkem se upravuje Školní vzdělávací program pro základní vzdělávání „ČTYŘKA – ŠKOLA 
OTEVŘENOSTI“ (verze 2) Základní školy Jičín, Železnická 460 na základě změn ve vyhlášce 27/2016 Sb 
Vyhláška o vzdělávání žáků se speciálními vzdělávacími potřebami a žáků nadaných, verze 8 aktuální 
znění od 1. 1. 2021 

Úpravy se týkají těchto částí školního vzdělávacího programu: Vzdělávání žáků se speciálními 
vzdělávacími potřebami - viz příloha. 

Nastínila, jak budou podpůrná opatření a pedagogická intervence pokračovat (Dohoda o poskytování 
pedagogické intervence, kde bude detailně popsána situace, termíny, obsahy a cíle PI) 

Diskuse k bodu 3 

Ing. Kazda se dotázal, zda je posílení normativu dostatečné. Ředitelka odpovídá, že MŠMT skutečně 
přidalo 1% na PI, což je v této době dostačující. 

Mgr. Fink se dotázal, zda je ve škole patrný zvýšený zájem o PI. Ředitelka poukazuje na dobře vedenou 
a fungující spolupráci se školním ped. psych. pracovištěm. Škola v loňském školním roce předvídavě 
vytyčila jádrové učivo (spirálové učení). Větší dopad bude na sociální vztahy. Nejrizikovější skupinou 
jsou žáci 8. a 9. ročníků, motivace je na nejnižším prahu – aktivizujeme žáky, máme osobní konzultace 
ve škole. Návrat bude obtížný pro děti i pedagogy. 

Mgr. Fink pozitivně vnímá přidání synchronních hodin. 

Mgr. Pavlína Havelková vysvětlila plánované změny v předmětu speciálně ped. péče, který dosud byl 
nad rámec povinné škol. docházky. Vyhodnotili jsme, že pro děti je vhodné tuto službu poskytovat dle 
individualizace v rámci vyučování po projednání se zákonným zástupcem, třídním učitelem a dalšími 
zainteresovanými osobami. 



4. Organizace a chod školy ve školním roce 2020/2021 

Ředitelka školy Mgr. Blanka Kalátová Lisá sdělila, že se nám osvědčil jednotný systém výuky MS TEAMS, 
využíváme i další toky informací přes IŽK v systému Bakaláři. Hlavní předměty (český jazyk, 
matematika, cizí jazyky), jsou vyučovány synchronně (videokonference), ostatní naukové předměty 
včetně informatiky také videokonferencemi, pro výchovné předměty je využívána asynchronní výuka 
(nyní zkoušíme integrovat výchovy do bloků, dokonce bude umožněn výběr témat dle individuálních 
zájmů). Ředitelka školy dále vysvětluje vhodnost přiměřeného množství synchronně vedených hodin 
(konzultací). Projektová výuka a samostudium je důležitá pro získání zpětné vazby. Pro malé děti byly 
přidány ještě zájmové činnosti, nepovinné konzultace. Povinné hodiny v nižších ročnících jsou dělené. 
Starší děti pracují ve skupinách, v místnostech týmu. Je vnímán velký posun vyučujících, vědí, jak děti 
motivovat. Důkazy o kvalitě výuky jsou patrné ve virtuálních hospitacích.  

Zmínila změnu v průběhu školního roku v managementu školy. Poděkovala vychovatelkám, které se 
po práci v pověřené škole zapojily do výchovně vzdělávacího procesu (zájmové činnosti). 

Doc. Kozel děkuje za kvalitní výuku a práci na přípravách a hodnoceních. 

Ing. Makovičková děkuje za úpravy rozvrhu distanční výuky, její rozšíření 

5. Rozpočet 

Ředitelka školy seznamuje s rozpočtem.  Nastínila plánované inovace (po vyhlášení projektu bude z 
bývalého pracoviště pro další vzdělávání vytvořena nová učebna), připomněla Šablonové výzvy využité 
pro podporu školního ped. psych. pracoviště a na podpůrná opatření, prostředky pro podporu 
čtenářství odborných textů, dotace MŠMT, financování ICT.  

Diskuse k rozpočtu školy  

Doc. Kozel vznesl dotaz na malou revizi ICT, ředitelka seznamuje s plánem, jak budeme postupovat. 
Pro nás je nové programování, budeme zvažovat jeho implementaci a personální pokrytí. Otázky 
zůstávají hlavně v oblasti materiálního vybavení, správy ICT. Doc. Kozel nabízí pomoc při výběru 
pomůcek a vybavení. Ředitelka školy informovala o tom, že iniciovala spolupráci všech jičínských škol. 

Ing. Kazda připomíná pomoc pana Živory. Ředitelka školy chválí spolupráci s ním.  

6. Různé  

Ing. Kazda informoval o zápisech do 1. ročníků, průběh bude dálkový, nekontaktní. 

Doc. Kozel se dotázal, jak časté jsou požadavky na navýšení synchronních hodin. Ředitelka školy i Mgr. 
Hamáček potvrzují, že jsou to stížnosti ojedinělé. Mgr. Hamáček seznamuje s počtem a organizací 
synchronních hodin na jičínských školách. Ředitelka zmínila i práci AP, kteří mají individuální 
konzultace 

Mgr. Pavlína Havelková má syna ve 3. třídě a ocenila práci učitelů, hodinová dotace je vyvážená. 
Důležité bylo, že všechny děti při přechodu na DV uměly pracovat v prostředí MS TEAMS. 

Doc. Kozel se ptá, co si škola odnese do prezenční výuky? Dle ředitelky školy jsou online nástroje skvělé 
k individualizaci, hodnocení a sebehodnocení, plánování, rozhodně je budeme využívat, budou i 
důležitou pomocí např. pro dlouhodobě nemocné žáky. 

Ing. Kazda i Doc. Kozel ocenili práci a posun učitelů během distanční výuky.  

 



7. Usnesení:  Školská rada projednala dodatek č. 2 k ŠVP ZV č. 1 a nemá připomínky k jeho znění. 

Hlasování: 8 pro, 0 proti. Usnesení bylo přijato hlasy všech přítomných členů ŠR 

8. Ředitelka školy poděkovala za účast a ukončila jednání Školské rady. 

 

 

V Jičíně 8. 3. 2021 

 

Zápis provedla Mgr. Daniela Havelková 
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